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VERSLAG VAN EEN MONDELING OVERLEG 
Vastgesteld 17 november 1981 

De vaste Commissie voor Onderwijs en Wetenschappen1 heeft op 29okto-
ber 1981 mondeling overleg gevoerd met de Staatssecretaris van Onderwijs 
en Wetenschappen, drs. W. J. Deetman, over diens voornemens met betrek-
king tot het bij de Kamer aanhangige wetsontwerp invoering middelbaar 
diensten-, gezondheids- en nijverheidsonderwijs (m.d.g.n.o.). De commissie 
brengt van het gevoerde overleg als volgt verslag uit. 

Inleiding van de Staatssecretaris 

De Staatssecretaris herinnerde aan de in het recente verleden met de Ka-
mer gemaakte afspraak over de datum van invoering van het m.d.g.n.o., zijn-
de 1 augustus 1983. Deze datum impliceert dat het bij de Kamer aanhangige 
wetsontwerp in mei 1982 van kracht dient te zijn. Wil een zorgvuldige parle-
mentaire procedure in acht worden genomen dan zou de invoering van het 
m.d.g.n.o. per 1 augustus 1984 dienen plaatste vinden, te meer ook daar een 
aantal problemen op het gebied van de huisvesting, de rechtspositie e.d. nog 
niet is opgelost. Dit gaf de bewindsman de commissie in overweging. 

Vragen en opmerkingen uit de commissie 

De heer Konings (P.v.d.A.) vond een uitstel van de invoering van het 
m.d.g.n.o. met één jaar, hoewel overmijdelijk, een slechte zaak, te meer daar 
het herstructureringsproces al sedert 1974 gaande is. Daarbij vroeg hij zich 
tevens af of uitstel met een jaar zonder meer mogelijk is zonder dat een aan-
tal zaken nu reeds in gang wordt gezet. In dit verband duidde hij op het voor-
uitlopen van het spreidingsplan door middel van het plan van scholen, gelet 
op het gegeven dat in het voorliggende plan van scholen een school voor 
middelbaar huishoud- en nijverheidsonderwijs is opgenomen. Hij vroeg de 
Staatssecretaris om de toezegging dat in een volgend plan van scholen 
daartoe niet meer zal worden overgegaan, tenzij daarover met de Kamer 
vooraf overleg is gevoerd. Voorts vroeg dit lid aandacht voor de problema-
tiek van de MBO-V's. Hij vroeg zich af of, vooruitlopend op de behandeling 
van het spreidingsplan de stichting van nieuwe MBO-V's niet tot de moge-
lijkheden moet behoren. Vervolgens wees hij ook op de problemen rond 
de ClOS-opleiding en de opleiding tot apothekers-assistent(e). 
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Met klem drong de heer Konings aan op een detaillistische oplossing van 
de rechtspositionele problemen bij de invoering van het m.d.g.n.o. Voorts 
duidde hij op de complicaties die zullen ontstaan door het binnenkort van 
kracht worden van de wet op de medezeggenschap. Naar zijn opvatting zou-
den de opheffings- en fusieprocessen hierdoor wel eens ernstig gefrustreerd 
kunnen worden, wanneer de instemmingsverplichting gehanteerd zal gaan 
worden. 

Mevrouw Andela-Baur (C.D.A.) zei het uitstel van de invoering van het 
m.d.g.n.o. meteen jaar te betreuren daar haar fractie steeds heeft aange-
drongen op een weloverwogen, doch voortvarende aanpak. Desalniettemin 
drong zij aan op een snelle behandeling van het bij de Kamer aanhangige 
wetsontwerp en het daarbij behorende spreidingsplan. Naar haar mening 
dient de ruimte die door het uitstel ontstaat gebruikt te worden om de scho-
len te inspireren om met enthousiasme voort te blijven gaan met de invoe-
ringsoperatie. Voorts informeerde zij naar de status van het thans bekende 
spreidingsplan en de aard van de bij de Kamer in te dienen nota van wijzigin-
gen. 

Ten slotte vroeg zij de bewindsman een tijdsplan voor de invoering van 
het m.d.g.n.o. aan de Kamerte doen toekomen. 

Als extra aandachtspunt bracht zij naar voren de uitermate grote bezorgd-
heid die in het onderwijsveld heerst ten aanzien van de MBO-V-opleidingen. 
Hoe denkt de bewindsman hiermee rekening te houden? 

Ook de heer Wilbers (D'66) zei teleurgesteld te zijn over het door de be-
windsman voorgestelde uitstel van de invoeringsoperatie, al meende hij wel 
dat een en ander onder de huidige omstandigheden onvermijdelijk is. Hij 
wenste te vernemen welke problemen door het uitstel zullen ontstaan. 

Mevrouw Ginjaar-Maas (V.V.D.) liet eveneens haar teleurstelling blijken, al 
zei zij niet uit te sluiten dat het uitstel tot verbetering in de bestaande chaoti-
sche situatie zou kunnen leiden. 

Wat de status van het spreidingsplan betreft meende dit lid dat het onder-
wijsveld daarover zo spoedig mogelijk geïnformeerd dient te worden om al-
le bestaande misverstanden daarover weg te nemen. 

Zij vroeg de bewindsman in een afzonderlijke notitie zijn beleidsvoorne-
mens met betrekking tot de CIOSSEN en de MBO-V's mee te delen opdat 
daarover, voorafgaande aan de behandeling van het wetsontwerp 
m.d.g.n.o., een overleg kan plaatsvinden. Daarnaast drong zij aan op een 
snelle behandeling van dit wetsontwerp, waarbij de zorgvuldigheid echter 
niet uit het oog verloren mag worden. 

Ten slotte vroeg zij aandacht voor een degelijke oplossing van bestaande 
rechtspositionele problemen bij de herstructureringsoperatie. 

Antwoord van de Staatssecretaris 

De bewindsman was met de commissie van mening dat ten behoeve van 
het onderwijsveld zo snel mogelijk duidelijkheid moet worden verschaft. 
Met de commissie was hij voorts van mening dat niet vooruit gelopen dient 
te worden op de behandeling van het bij de Kamer aanhangige wets-
ontwerp. 

In antwoord op een vraag van de heer Konings over de positie van het 
plan van scholen in relatie tot het spreidingsplan merkte de bewindsman op 
dat plaatsing van een m.h.n.o.-school op het scholenplan niet achterwege 
kon blijven vanwege een uitspraak van de Kroon. 

Hij zei bereid te zijn de Kamer zo spoedig mogelijk te zullen inlichten over 
de oplossing die zal worden aangedragen voor de bestaande problematiek 
van de CIOSSEN en de MBO-V's. Ook zal de Kamer een tijdpad ontvangen 
waarlangs de herstructureringsoperatie dient te verlopen. 
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Sprekende over de huisvestingssituatie zei de Staatssecretaris niet de illu-
sie te hebben dat de daarmee samenhangende problematiek binnen enkele 
jaren tot een oplossing zal zijn gebracht. Hij wees in dit verband ook op de 
budgettaire problematiek waarmee de invoeringsoperatie geconfronteerd 
wordt. De status van het spreidingsplan is louter richttinggevend, aldus de 
bewindsman. 

De voorzitter van de commissie, 
Ginjaar-Maas 

De griffier van de commissie, 
Teunissen 
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